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Sarajevo, 15. 5. 2012. godine 

 

ZABILJEŠKA  

sa sastanka članova Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH s 

novoimenovanim veleposlanicima BiH  

 

Sastanak s novoimenovanim veleposlanicima BiH održan je 15. 5. 2012. godine. U ime 

Povjerenstva za vanjske poslove, sastanku su bili nazočni: predsjedatelj Povjerenstva za 

vanjske poslove Mirza Kušljugić, drugi zamjenik predsjedatelja Zvonko Jurišić i članovi 

Povjerenstva Mladen Ivanković Lijanović i Salko Sokolović. 

U izaslanstvu novoimenovanih veleposlanika BiH bili su: 

1. Igor Davidović, novoimanovani veleposlanik BiH pri EU u Bruxellesu; 

2. Bisera Turković, novoimenovana veleposlanica BiH u Belgiji; 

3. Branko Kesić, novoimanovani veleposlanik BiH u Izraelu; 

4. Jusuf Pušina, novoimenovani veleposlanik BiH u Bugarskoj; 

5. Emir Poljo, novoimenovani veleposlanik BiH u Kraljevini Norveškoj; 

6. Brane Pećanac, novoimenovani generalni konzul BiH u Chicagu; 

7. Hrvoje Kanta, novoimenovani generalni konzul BiH u Istanbulu. 

 

Predsjedatelj Povjerenstva Mirza KUŠLJUGIĆ na početku je pozdravio novoimenovane 

veleposlanike i kazao da je sastanak članova Povjerenstva za vanjske poslove s 

novoimenovanim veleposlanicima BiH uobičajena praksa prije njihova odlaska na dužnost. 

Poželio je veleposlanicima sretan put i dobru suradnju s Parlamentarnom skupštinom BiH, 

Zastupničkim domom i Povjerenstvom za vanjske poslove. Dodao je da Povjerenstvo za 

vanjske poslove u potpunosti prilagođava svoj rad strateškim prioritetima Bosne i 

Hercegovine, a to su regionalna suradnja, euro-atlantske integracije i ekonomska diplomacija, 

te je Povjerenstvo u tom smislu pokrenulo aktivnosti na razini regionalne suradnje. 

Predstavio je drugoga zamjenika predsjedatelja Zvonka Jurišića i člana Povjerenstva Mladena 

Ivankovića Lijanovića, kazavši da Povjerenstvo već u nedelju odlazi u posjet Hrvatskoj, na 

poziv Odbora za vanjsku politiku Hrvatskog sabora. U tom kontekstu kazao je kako bi volio 

čuti kakvi su njihovi planovi na polju ekonomske diplomacije, budući da su u zadnje tri 

godine ulaganja u BiH pala s 3,7 milijarde na 350 milijuna KM i da je projekcija za idućih 

četiri-pet godina vrlo riskantna. Čak je 80% ulaganja planirano za sektor energetike, a svaki 

od projekata je pod upitnikom te svi moramo učiniti nešto unutar onoga što je utvrđeno, 

naglasio je Mirza Kušljugić. 

Zvonko JURIŠIĆ pridružio se predsjedateljevim pozdravima i izrazio nadu u skoru 

provedbu presude Europskog suda za ljudska prava u Strasbourgu u predmetu ''Sejdić i Finci 

protiv BiH'', a što je uvjet za dobivanje kandidatskog statusa u EU. Dodao je da to nije jedini 

problem, jer postoje i drugi oblici diskriminacije koje je moguće otkloniti zajedno s ovom. 

Kazao je da članovi Parlamentarne skupštine BiH nastoje inicirati niz rasprava i tematskih 

sjednica domova o pitanju implikacija što će ih ulazak Hrvatske u EU imati na BiH. Naglasio 

je da veleposlanici imaju veliku ulogu u regionalnoj suradnji i ekonomskoj diplomaciji, a 

koja može pomoći BiH na putu euro-atlantskih integracija. 



 

Mladen IVANKOVIĆ LIJANOVIĆ pozdravio je veleposlanike i poželio im mnogo 

uspjeha. Kazao je da veleposlanici imaju čast predstavljati BiH, što je malo složeniji zadatak 

jer je BiH još uvijek u demokratskom procesu izgradnje. Istaknuo je kako je važno izvan 

granica prikazati Bosnu i Hercegovinu kao jedinstvenu, iako unutar zemlje ima mnogo 

nesuglasja. 

Bisera TURKOVIĆ, novoimenovana veleposlanica BiH u Belgiji, pozdravila je 

predsjedatelja i članove Povjerenstva za vanjske poslove, kazavši da će svi učiniti najviše što 

mogu u danim okolnostima, a svoju dužnost shvaćaju kao jako odgovoran zadatak. Dodala je 

da je pomalo zabrinjavajuće to što svi oni slijede smjernice za vanjsku politiku donesene još 

2003. godine, s potpisom g. Paravca, tadašnjeg predsjedatelja Predsjedništva BiH, jer je u 

današnjem turbulentnom vremenu intezivne globalizacije devet godina učinilo svoje, pa bi te 

smjernice možda mogle i drukčije izgledati. Prema njezinim riječima, problem je što BiH 

nema zakon o vanjskoj politici, tako da biti veleposlanik zemlje u kojoj nema zakona kojim 

se propisuju mnoge odredbe vezane uz vanjsku politiku predstavlja problem. Naglasila je da 

veleposlanik, ma koliko bio dobar, vrijedan, sposoban i entuzijast, ne može zanemariti inpute 

koji dolaze iz zemlje. Veleposlanici su odraz unutarnjeg stanja u zemlji i njihova je osnovna 

zadaća nacionalni interes. Zbog toga taj interes treba imati zakonski okvir, bez kojega će biti 

vrlo teško doći do sinhroniziranog djelovanja. Što se tiče ekonomske diplomacije, kazala je 

da je ekonomska razmjena s Belgijom jako mala, a ulaganja su simbolična i u razmjeni su još 

niža za 50% na našu štetu. Krajnje je vrijeme da se neke stvari uravnoteže i da se postave 

standardi po kojima se ljudi šalju u DKP-e, jer ako imate ljude koji imaju jezičnu barijeru ili 

nedostatak ekonomskog znanja, uvijek ćemo se suočavati s razočarenjem ukoliko nemamo 

tim koji može pokrenuti neko pitanje. Konkretno, u Belgiji su dva bh. diplomata, od kojih se 

jedan bavi konzularnim poslovima, a jedan bi se trebao baviti svim ostalim. Pritom se jedan 

čovjek ne može ozbiljno baviti svim zadacima koji su pred njega postavljeni. Na kraju je 

kazala da ima problema i da će ih biti još više, te je, više nego ikad, potrebno da se svi 

povežemo i pokušamo nešto učiniti. 

Mirza KUŠLJUGIĆ kazao je da je ovo primjer zbog kojega treba unaprijediti komunikaciju 

između Parlamentarne skupštine BiH i Vijeća ministara BiH. Dodao je da je Povjerenstvo za 

vanjske poslove u zadnje dvije godine dalo negativno mišljenje o radu Ministarstva vanjskih 

poslova BiH, moguće i zbog nedostatka informacija, ali je Povjerenstvo raspravljalo o tome 

na temelju izvješća. Povjerenstvo je prije šest mjeseci pismeno zatražilo od Predsjedništva i 

Vijeća ministara BiH pokretanje onoga što je osnova i za rad Povjerenstva, tj. Zakon o 

provođenju vanjskih poslova, a dobili smo informaciju da je on u proceduri. Što se tiče 

manjka diplomatskog osoblja u DKP-ima, kazao je da se o tome mora razgovarati s 

ministrom i u Ministarstvu vanjskih poslova. 

Jusuf PUŠINA, novoimenovani veleposlanik BiH u Bugarskoj, zahvalio se na dobrodošlici, 

izrazio zadovoljstvo time što je nazočan sastanku i pozdravio članove Povjerenstva za 

vanjske poslove. Suglasio se s onim što je prije njega rekla Bisera Turković i kazao da ono 

što on vidi kao problem u predstavljanju BiH u inozemstvu jest nedovoljna uređenost stranih 

ulaganja u BiH, jer imamo različite propise na razini općina, kantona i entiteta. Dodamo li 

tome nedovoljan broj stručnih ljudi koji će uspostaviti komunikaciju sa svim subjektima u 

našoj zemlji, doći ćemo u poziciju da ne vladamo situacijom u vlastitoj zemlji. Naglasio je da 

je naša diplomacija već stasala, te joj preostaje potruditi se da poboljša stanje, pri čemu bi  

trebalo unaprijediti i međusobnu komunikaciju. Istaknuo je da je Bugarska znatnim dijelom 

završila tranziciju i postala članicom EU. U Bugarskoj su se od 2004. godine, kada je postala 

članicom NATO-a, ulaganja povećala tri puta i sada iznose preko 6 milijardi eura. Uz sve 

pristupne fondove koje ima od Europe, a koji se kreću do 16,8 milijardi eura, to više nije 

zemlja kakvu smo nekada poznavali, dodao je g. Pušina. Izrazio je očekivanje da će veliki 

broj nezaposlenih i visokoobrazovanih kadrova iz BiH u idućem razdoblju moći raditi u 



 

Bugarskoj. Na kraju je kazao da će mu biti zadovoljstvo i čast predstavljati Bosnu i 

Hercegovinu, a  trudit će se da ju predstavi na najbolji mogući način. 

Brane PEĆANAC, novoimenovani generalni konzul BiH u Chicagu, pozdravio je 

predsjedatelja i članove Povjerenstva za vanjske poslove i kazao da mu je velika čast i još 

veća obveza i odgovornost predstavljati Bosnu i Hercegovinu kao generalni konzul u 

Chicagu. Dodao je da će u okviru svojih stručnih sposobnosti i kompetencija, a sukladno 

smjernicama Predsjedništva BiH, Ministarstva vanjskih poslova BiH i Parlamentarne 

skupštine BiH, učiniti sve da časno predstavlja svoju zemlju. Svojim prvenstvenim zadatkom 

i obvezom naveo je stavljanje svih kapaciteta na raspolaganje državljanima BiH, kojih u 

Chicagu ima blizu 100.000, kako bi što lakše ostvarili svoja prava. Kazao je da su Sjedinjene 

Američke Države osvjedočeni prijatelj Bosne i Hercegovine, ali po pitanju ekonomske 

diplomacije neće moći mnogo učiniti ako ne budemo uvezani i imali pomoć od 

gospodarstvenika i nadležnih institucija BiH. Na kraju je kazao da nije skeptičan te se nada 

kako će, pored svih teškoća, dostojno predstavljati svoju zemlju. 

Branko KESIĆ, novoimanovani veleposlanik BiH u Izraelu, zahvalio se na prijamu i kazao 

da mu je čast što je po drugi puta imenovan za veleposlanika BiH. Dodao je kako je svjestan 

specifičnosti zemlje u koju ide, a koja će u idućem razdoblju vjerojatno biti izložena 

određenim turbulencijama. Rekao je da BiH ima vrlo malu ekonomsku suradnju s Izraelom i 

da je gospodarska razmjena ispod 1% našeg ukupnog izvoza i uvoza, što se može promijeniti, 

posebno u segmentima koji se odnose na poljoprivredu, vodoprivredu i turizam. Također  

smatra da od Izraela možemo mnogo naučiti, jer je Izrael posljednjih godina privukao veliki 

broj investicija koje su dale najveći prinos kapitala. Na kraju se još jednom zahvalio na 

prijamu i izrazio nadu u dobru suradnju s Povjerenstvom za vanjske poslove. 

Igor DAVIDOVIĆ, novoimanovani veleposlanik BiH pri EU u Bruxellesu, kazao je da mu 

je ovo četvrti mandat u veleposlaničkom rangu i svaki sljedeći mandat za njega je novi 

izazov. Dodao je da će se svi problemi spomenuti u dosadašnjim prezentacijama prelamati 

kroz misiju kojom će on rukovoditi. Istaknuo je kako su europske integracije i neposredno 

stjecanje kandidatskog statusa u EU dominantni vanjskopolitički interes BiH. Nikada nijedan 

problem ne bi trebao biti toliko politički iritantan da bismo ga mi na takav način prenijeli 

našim sugovornicima u EU, a BiH će se bolje kvalificirati kao potencijalna kandidatkinja ili 

članica kada pokažemo da sami znamo rješavati svoje probleme. Naglasio je da ukoliko smo 

zainteresirani za što brže dobivanje kandidatskog statusa radi pretpristupnih fondova, 

otvaranja pregovora o punopravnom članstvu i stjecanja punopravnog članstva, onda moramo 

imati koncept, plan, cilj i dinamički program. Ako to radimo, moramo se drugoj strani 

predstaviti kao kvalificirani partner koji opravdano pretendira na kandidatski status. Također 

je naglasio problem manjka kvalificiranih diplomata te potrebu komunikacije između sektora 

za multilateralne i bilateralne odnose. Svi problemi koji se riješe u domeni europskih 

integracija bit će podrška dolasku stranih investitora u BiH, jer kandidatski status omogućava 

ljudima koji investiraju sigurniji standard u pogledu zaštite ulaganja, kvalitete proizvoda i 

našeg ozbiljnog sudjelovanja, kazao je g. Davidović. Na kraju je naglasio da je diplomatsko 

predstavništvo odraz države koju predstavlja i da nijedna diplomatska mreža ne može biti 

bolja od države koju predstavlja, ali svoju dužnost može obaviti profesionalno, kulturno, s 

mnogo odmjerenosti u vlastitom ponašanju, s mnogo takta i s mnogo diplomatskog znanja. 

Zahvalio se članovima Povjerenstva i kazao da će biti slobodan zatražiti podršku u svakom 

smislu za vrijeme svoga mandata. 

Mirza KUŠLJUGIĆ kazao je da je Povjerenstvo za vanjske poslove već donijelo zaključak 

koji treba usvojiti Parlamentarna skupština BiH, a po kojemu izaslanstva koja putuju u 

inozemstvo moraju imati zajednički stav u predstavljanju zemlje. Što se tiče povećanja 

diplomatskog osoblja, do njega može doći samo ako dođe do ukidanja neke destinacije. 



 

Hrvoje KANTA, novoimenovani generalni konzul BiH u Istanbulu, kazao je da mu je 

izuzetna čast što je upriličen sastanak s Povjerenstvom za vanjske poslove. Podržao je 

izlaganja svojih prethodnika i izdvojio četiri funkcije generalnog konzula u zemlji 

primateljici. Temeljna funkcija je zaštita interesa države i njezinih građana na teritoriju 

zemlje primateljice. Drugo bitno pitanje jest razvijanje ekonomske diplomacije i gospodarska 

suradnja. Turska je zemlja koja je trenutačno u velikom zamahu i najbrže rastuća ekonomija 

u Europi, a druga u svijetu po rastu. Naglasio je da odlične političke odnose između Turske i 

BiH ne prati odgovarajuća ekonomska suradnja, što treba popraviti. Također je naveo 

problem u vezi s manjkom diplomatskog osoblja. Kao treće pitanje u kojemu možemo više 

učiniti naveo je suradnju na polju znanosti, kulture, sporta i informiranja. Četvrta točka je 

briga o našim ljudima koji žive u Turskoj, gdje imamo pet diplomatsko-konzularnih 

predstavništava. Osim Veleposlanstva u Ankari i Generalnog konzulata u Istanbulu, BiH ima 

još tri počasna konzulata u Izmiru, Bursi i Konji i uz njihovu pomoć možemo mnogo učiniti 

na boljoj suradnji. Na kraju se još jednom zahvalio članovima Povjerenstva na prijamu. 

Mirza KUŠLJUGIĆ kazao je da će Povjerenstvo za vanjske poslove najvjerojatnije u rujnu 

ili listopadu boraviti u uzvratnom posjetu Povjerenstvu za vanjske poslove Parlamenta Turske 

i da je to jedna od zemalja s kojom želimo ostvariti bolju parlamentarnu suradnju.  

Emir POLJO, novoimenovani veleposlanik BiH u Kraljevini Norveškoj, kazao je da mu je 

čast i privilegija što sjedi među uvaženim i eminentnim veleposlanicima, jer je njegovo 

diplomatsko iskustvo nešto skromnije u odnosu na njihovo. Dodao je da je u proteklome 

razdoblju četiri i pol godine radio u DKP-u u Stockholmu, od 1997. do 2001. godine. Prema 

njegovim riječima, Kraljevina Norveška je vrlo ozbiljna i organizirana država, jedna od 

država s najvećim bruto nacionalnim dohotkom u svijetu, koji je u 2011. godini iznosio 317 

milijardi eura ili 66 tisuća eura po glavi stanovnika. Istaknuo je da je Kraljevina Norveška 

prijatelj Bosne i Hercegovine, da su bilateralni odnosi vrlo dobri i da BiH s Norveškom nema 

otvorenih pitanja. Norveška je i partner u procesu pridruživanja BiH NATO-u, te je izrazio 

nadu da će uspjeti osigurati tu podršku do kraja, do članstva BiH u NATO-u, uvažavajući 

činjenicu što o tome još nije postignut konsenzus na državnoj razini. Kazao je da Norveška, 

na vlastitu inicijativu, redovito ulaže u BiH, i to svake godine oko 15 milijuna eura u projekte 

koje realizira posredstvom svoga veleposlanstva u Sarajevu, kojima se podupire reforma 

pravosuđa, lokalne uprave, ravnopravnost spolova itd. Za svoje prioritete izdvojio je političku 

i ekonomsku diplomaciju, naglasivši da će slijediti smjernice Predsjedništva BiH. Što se tiče 

ekonomske diplomacije, tu postoje velike šanse za suradnju u području turizma, jer Norveška 

godišnje troši 2,5 tisuće eura po glavi stanovnika na godišnje odmore. Također će se truditi 

da proširi suradnju na polja znanosti, kulture, obrazovanja i sporta. O parlamentarnoj suradnji 

kazao je da ona već postoji i da je to nešto na čemu Norvežani posebno inzistiraju. Na kraju 

je kazao da je zgrada veleposlanstva bivše SFRJ u Oslu Ugovorom o sukcesiji pripala Bosni i 

Hercegovini i da će mu rješavnje tog pitanja biti jedan od prvih zadataka kada dođe u 

Norvešku. 

Mirza KUŠLJUGIĆ upoznao je veleposlanike s Igmanskom inicijativom i sastankom koji 

će biti održan u lipnju u Zagrebu, a na kojem će sudjelovati četiri države potpisnice 

Daytonskog mirovnog sporazuma koje putem svojih parlamenata započinju suradnju po 

modelu Nordijskog vijeća. Ocijenio je to najozbiljnijom regionalnom inicijativom koju je 

BiH pokrenula, a nije nastala iz Pakta o stabilnosti ili slijedom neke druge aktivnosti. 

Zahvalio se veleposlanicima na ekspeditivnosti i kazao kako i ubuduće očekuje dobru 

suradnju. 

 
TAJNICA POVJERENSTVA 

      Merdžana Iglica 

 



 

 

Dostavljeno: 

      

 članovima Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH 

 članovima Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma 

naroda PSBiH 

 Ministarstvu vanjskih poslova BiH 

 a/a 

 


